

药品评价

YAOPIN PINGJIA

DRUG EVALUATION

2023 年 7 月
第 20 卷 第 7 期

July , 2023 Volume 20, Number 7

基于 UHPLC-Q-Exactive Orbitrap/MS 技术的血平片化学成分及指纹图谱的研究

2D-LC-IT-TOF-MS/MS 用于国产阿莫西林颗粒聚合物杂质一致性评价

骨科手术植入物相关感染的抗菌药物合理选用和使用

ISSN 1672-2809



07>

9 771672 280236

江西省药品监督管理局 主管
江西省药学会 主办

2004 年创刊 月刊
2023年第20卷第7期
2023年7月28日出版

主 管 江西省药品监督管理局
主 办 江西省药学会
主 编 周国平 赵志刚
副主编 郝希春
社 长 邓 维
编辑出版 江西省药品评价杂志社有限责任公司
地 址 江西省南昌市北京东路1566号
电 话 (0791)86279953
 (0791)86207593
网 址 www.yppjzk.com
电子邮箱 yppj2020@163.com
印 刷 南昌三联印务有限公司
发行范围 公开发行
国内发行 中国邮政集团公司江西省报刊发行局
国内邮发代号 44-53
国外发行 中国国际图书贸易集团有限公司
国外发行代号 M 1852
国际标准连续出版物号 ISSN 1672-2809
国内统一连续出版物号 CN 36-1259/R
国内定价 全年360.00元 每期30.00元

综述

- 建昌帮炮制技艺传承与创新思考 李金林, 乐海平 781

药事管理

- 品管圈活动降低门诊西药房调剂内部差错率的实践研究 汤小林, 陈梦莹, 柴晓燕, 等 785
在鼻喷雾剂新药I期临床研究中开展精准化临床管理的探讨 刘敏, 储楠楠, 黄凯 788

药物研究

- 金樱叶总黄酮提取工艺和黄酮类成分含量测定的研究 胡美英, 余中霞, 张继红, 等 793
基于UHPLC-Q-Exactive Orbitrap/MS技术的血平片化学成分及指纹图谱的研究 梁国嫔, 周朝忠, 康兴东, 等 797
不同产地生姜中姜酚类含量及最佳配比研究 董文南, 万敏, 李克招, 等 803
LC-MS/MS法监控阿齐沙坦原料中带警示结构的叠氮化杂质残留风险 郭招娣, 赵甜, 许红霞, 等 807
Plackett-Burman 联用星点设计-效应面法优化龙胆苦苷脂质体制备工艺的研究 张卫敏, 贾莉, 赵鲁亚, 等 811
贝那普利联合氢氯噻嗪治疗高血压疗效和安全性的Meta分析 阿合叶尔克·哈冷别克, 汪嘉卉, 欧欣, 等 816
两性霉素B脂质体局部毒性研究 方云涛, 蔡正清, 邵卿 821
漂苍术的炮制工艺研究及质量标准的控制 宋晓园, 赖佐发, 廖婷, 等 825
2D-LC-IT-TOF-MS/MS用于国产阿莫西林颗粒聚合物杂质一致性评价 李佳蕊, 韩彬, 张雪霞, 等 828
感冒止咳颗粒中柴胡的质量分析研究 周鹤, 章顺 834
细菌在两种容器的乙醇酸盐流体培养基中生长差异性探讨 李趣娣, 江艳芳, 赖珊 837

药物与临床

- 注射用醋酸亮丙瑞林微球致白细胞减少症1例分析 张少芳, 王洋, 孙闻, 等 841

凉血地黄汤加减口服治疗内痔出血的临床疗效观察	廖振华, 彭利敏, 简弄根, 等	844
卡格列净与阿卡波糖对肥胖或超重 2 型糖尿病患者糖脂代谢及体质量的影响	陈正, 刘开渊, 朱榕峰	848
骨科手术植入物相关感染的抗菌药物合理选用	吕燕妮, 胡甜甜, 付龙生, 等	851
舍曲林联合文拉法辛对产后抑郁患者微炎症指标及抑郁水平的影响	包月妃, 张志华, 蔡文婷	855
磺达肝癸钠、依诺肝素钠在下肢慢性骨髓炎行组织瓣移植术后疗效与安全性分析	郑华, 刘亚平, 崔太安, 等	858
肠道微生态制剂联合蒙脱石散治疗儿童轮状病毒性胃肠炎 60 例	张亚丽	863
溶媒使用不合理医嘱 148 例点评	张鹏	867
厄贝沙坦联合他克莫司治疗 IgA 肾病的效果及对肾功能指标、炎症 - 免疫状态的影响	贾闪闪	870
益生菌联合间歇性蓝光照射治疗新生儿黄疸临床效果及对胆红素和心肌酶谱的影响	柴为华	873
玻璃体腔注射雷珠单抗联合激光光凝手术治疗急进型早产儿视网膜病变的效果评估	常胜	877
瑞马唑仑对颅内动脉瘤介入栓塞术患者脑血流动力学及应激反应的影响	孟彩霞, 程慧冉, 高雁华	881
塞来昔布胶囊联合甲钴胺片对腰椎间盘突出症患者炎性因子水平及腰椎功能的影响	冷清修, 邹璇, 张晋	885
低分子肝素钙对 2 型糖尿病合并脑梗死患者神经功能及日常生活能力的影响	宁静, 黄也	888
替罗非班联合比索洛尔对冠心病介入治疗患者心功能、炎症反应及心血管不良事件的影响	王云峰, 马凯, 王彦军	891
参麦注射液对冠心病心绞痛患者心绞痛发作情况及心功能的影响	袁凤霞	895
保阴煎联合寿胎丸对先兆流产患者性激素水平及妊娠结局的影响	熊苏力, 张一沛, 方家	898
中风康复 1 号方在气虚血瘀型缺血性脑卒中患者中的临床应用	甘贱生, 王志平, 汤建根, 等	901
舍曲林联合富马酸喹硫平对抑郁症患者心理状态及睡眠质量的影响	万丽娟, 徐大林, 邹丽莉	905
活血止痛汤对胫腓骨骨折闭合复位内固定术后患者疼痛及骨代谢指标的影响	王文金	908



Contents

Responsible Institution

Jiangxi Drug Administration

Sponsor

Jiangxi Pharmaceutical Association

Editor-in-Chief

ZHOU Guoping ZHAO Zhigang

Executive President

DENG Wei

Editing & Publishing

Jiangxi Drug Evaluation Press Co. Ltd.

General Distributor

Domestic: Jiangxi Post Bureau
(Code No. 44-53)

Overseas: China International Book
Trading Corporation
(Code No. M 1852)

CSSN ISSN 1672-2809
CN 36-1259/R

Review

- Thinking on the Inheritance and Innovation of Jianchangbang Processing Techniques LI Jinlin, LE Haiping 781

Pharmaceutical Administration

- Practice Research on Reducing Internal Error Rate of Dispensing in Outpatient Western Pharmacy by Quality Control Circle Activity TANG Xiaolin, CHEN Mengying, CHAI Xiaoyan, et al. 785
- Exploration on Precise Clinical Management in Phase I Clinical Trials of New Nasal Sprays LIU Min, CHU Nannan, HUANG Kai 788

Drug Research

- Study on the Extraction Technology of Total Flavonoids and the Content Determination of Flavonoids in the Leaves of *Rosa Laevigata* HU Meiyi, YU Zhongxia, ZHANG Jihong, et al. 793
- Study on Chemical Composition and Fingerprint Printing of Xueping Tablets Based on UHPLC-Q-Exactive Orbitrap/MS LIANG Guopin, ZHOU Chaozhong, KANG Xingdong, et al. 797
- Study on the Content and Optimum Ratio of Gingerols from Different Regions of Ginger DONG Wennan, WAN Min, LI Kezhao, et al. 803
- Residual Risk Evaluation of an Azide Impurity with Alerting Structure in Azilsartan by LC-MS/MS GUO Zhaodi, ZHAO Tian, XU Hongxia, et al. 807
- Optimization of Gentropicroside Liposome Preparation Process by Plackett-Burman Combined with Star Design-effect Surface Method ZHANG Weimin, JIA Li, ZHAO Luya, et al. 811
- Efficacy and Safety of Benazepril Combined with Hydrochlorothiazide in the Treatment of Hypertension: a Meta Analysis HALENGBIEKE Aheyeerke, WANG Jiahui, OU Xin, et al. 816
- Local Toxicity Evaluation of Amphotericin B Liposome FANG Yuntao, CAI Zhengqing, SHAO Qing 821
- Study on the Processing Technology and Quality Standard Control of Bleaching *Atractylodis Rhizoma* SONG Xiaoyuan, LAI Zuofa, LIAO Ting, et al. 825
- Evaluate the Consistency of Polymers in Domestic Amoxicillin Granules by 2D-LC-IT-TOF-MS /MS LI Jiarui, HAN Bin, ZHANG Xuexia, et al. 828
- Study on the Quality Analysis of *Bupleuri Radix* in Ganmao Zhike Granules ZHOU He, ZHANG Shun 834
- Discussion on the Difference of Bacterial Growth in Thioglycollate Fluid Medium in Two Containers LI Quchang, JIANG Yanfang, LAI Shan 837

Drugs and Clinic

Analysis of a Case of Leukopenia Caused by Injection of Leuprorelin Acetate Microspheres	ZHANG Shaofang, WANG Yang, SUN Tian, et al.	841
Clinical Observation of Modified Liangxue Dihuang Decoction Oral Treatment of Bleeding Internal Hemorrhoids	LIAO Zhenhua, PENG Limin, JIAN Nonggen, et al.	844
Effects of Canagliflozin and Acarbose on Glycolipid Metabolism and Body Mass in Obese or Overweight Patients with Type 2 Diabetes Mellitus	CHEN Zheng, LIU Kaiyuan, ZHU Rongfeng	848
Rational Selection of Antibiotics for Implant Associated Infections in Orthopedic Surgery	LYU Yanji, XU Tiantian, FU Longsheng, et al.	851
Effect of Sertraline Combined with Venlafaxine on Micro Inflammatory Markers and Depression Level in Patients with Postpartum Depression	BAO Yuefei, ZHANG Zhihua, CAI Wenting	855
Efficacy and Safety of Fondaparinux Sodium and Enoxaparin Sodium after Tissue Flap Transplantation for Chronic Osteomyelitis of Lower Limbs	ZHENG Hua, LIU Yaping, CUI Tai'an, et al.	858
Effectiveness of an Intestinal Microecological Preparation Combined with Montmorillonite Powder in the Treatment of 60 Cases of Children with Rotavirus Gastroenteritis	ZHANG Yali	863
Comments on 148 Cases of Unreasonable Medical Orders for the Use of Solvent	ZHANG Peng	867
Effectiveness of Irbesartan Combined with Tacrolimus in the Treatment of IgA Nephropathy and the Effect on Renal Function Indexes and Inflammatory-immune Status	JIA Shanshan	870
Clinical Effect of Probiotics Combined with Intermittent Blue Light Irradiation on Neonatal Jaundice and Its Influence on Bilirubin and Myocardial Enzyme Spectrum	CHAI Weihua	873
Evaluation of Vitreous Cavity Injection of Ranibizumab in Combination with Laser Photocoagulation for the Treatment of Acutely Advanced Retinopathy of Prematurity	CHANG Sheng	877
Effect of Remimazolam on Cerebral Hemodynamics and Stress Reaction in Patients with Intracranial Aneurysm Undergoing Interventional Embolization	MENG Caixia, CHENG Huiran, GAO Yanhua	881
Effect of Celecoxib Capsules Combined with Mecobalamin Tablets on Inflammatory Factors and Lumbar Function in Patients with Lumbar Disc Herniation	LENG Qingxiu, ZOU Xuan, ZHANG Jin	885
Effects of Low Molecular Weight Heparin Calcium on Neurological Function and Daily Living Ability in T2DM Patients with Cerebral Infarction	NING Jing, HUANG Ye	888
Effects of Tirofiban Combined with Bisoprolol on Cardiac Function, Inflammatory Response and Cardiovascular Adverse Events in Patients with Coronary Heart Disease after Interventional Therapy	WANG Yunfeng, MA Kai, WANG Yanjun	891
Effect of Shenmai Injection on Angina Pectoris Attack and Cardiac Function in Patients with Coronary Heart Disease and Angina Pectoris	YUAN Fengxia	895
Effect of Baoyin Decoction Combined with Shoutai Pills on Sex Hormone Level and Pregnancy Outcome in Patients with Threatened Abortion	XIONG Suli, ZHANG Yipei, FANG Jia	898
Clinical Application of Stroke Recovery No.1 Recipe in Ischemic Stroke Patients with Qi Deficiency and Blood Stasis	GAN Jiansheng, WANG Zhiping, TANG Jiangen, et al.	901
The Effect of Sertraline Combined with Quetiapine Fumarate on Psychological Status and Sleep Quality in Patients with Depression	WAN Lijuan, XU Dalin, ZOU Lili	905
Effect of Huoxue Zhitong Decoction on Pain and Bone Metabolism Index after Closed Reduction and Internal Fixation of Tibia-fibula Fractures	WANG Wenjin	908

